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Nieuwsbrief  4 – april 2020 

KAVELRUIL KAMERIK-HARMELEN 

            

Via deze nieuwsbrief informeren we u over de stand van zaken van de Kavelruil Kamerik-

Harmelen en de samenhang met andere processen in het gebied. Heeft u na het lezen nog 

vragen? Op de laatste bladzijde vindt u gegevens van de contactpersonen. 

 

Gevolgen maatregelen coronavirus 

Het coronavirus heeft verstrekkende gevolgen voor ons allemaal. Wij wensen u kracht en 

wijsheid om hiermee om te gaan en hopen van ganser harte dat u en uw naasten allemaal 

gezond zijn en blijven. De landelijke maatregelen hebben ons genoodzaakt de in maart 

geplande bijeenkomsten te annuleren. We hebben in overleg met de Kavelruilcommissie 

besloten in ieder geval tot 1 juni 2020 geen fysieke bijeenkomsten te organiseren. Zodra 

dat weer mogelijk is plannen we een bijeenkomst om u bij te praten. Achter de schermen 

werken we wel door aan een aantal onderdelen.  

 

Met deze nieuwsbrief willen we u informeren over: 

 Instelling Kavelruilcommissie 

 Stand van zaken 

 Integrale aanpak 

 Planning 

 

De grondeigenaren en agrariërs in Kamerik treffen bij deze nieuwsbrief als bijlage ook een 

nieuwsbrief aan over het gebiedsproces Veenweiden in Beweging.  
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Instelling Kavelruilcommissie: 

Eerder hebben we u geïnformeerd dat het kavelruilproject door de Gebiedscommissie 

Utrecht-West is overgedragen aan de provincie Utrecht. Recent hebben Gedeputeerde Staten 

de Kavelruilcommissie formeel ingesteld als adviescommissie. De heer Wim Groeneweg, 

voormalig wethouder van de gemeente Woerden, is als voorzitter de heer Dick Boogaard 

opgevolgd, die om persoonlijke redenen genoodzaakt was te stoppen. Hij stelt zich 

hieronder kort voor:  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Daarnaast zitten in de Kavelruilcommissie: 

Dhr. Jan van Zuijlen, LTO Noord afdeling Woerden e.o. 

Dhr. Peter Ruitenburg, agrarisch natuurcollectief Rijn, Vecht en Venen 

Dhr. Arthur Bolderdijk, wethouder gemeente Woerden 

Dhr. Bernard de Jong, hoogheemraad van Hoogheemraadschap De Stichtse Rijnlanden 

 

Hans van Rossum is zoals u weet als vertrouwenspersoon aan het project verbonden. 

Beste mensen, 

 

Sinds kort mag ik uw nieuwe voorzitter zijn van de  

Kavelruilcommissie Kamerik-Harmelen. Ik zet me graag in  

voor deze belangrijke opdracht.  

 

Ik ben Wim Groeneweg, 62 jaar oud, getrouwd en heb twee kinderen  

en twee kleinkinderen en woon in Vianen. Tot voor kort was ik  

burgemeester van Vianen en thans draag ik de ambtsketen als waarnemend 

burgemeester in Oudewater. Ik heb een aantal jaren midden in ons kavelruilgebied 

gewoond en wel aan de Mijzijde 166 in Kamerik (tegenover de ophaalbrug). Ik ben een 

aantal jaren wethouder in Woerden geweest (2003-2010) en was actief als voorzitter van 

Leader Utrecht West (Weidse Veenweiden). Zo heb ik het gebied en de mensen goed leren 

kennen. Wat een mooie initiatieven en betrokken mensen zijn er hier te vinden. Ik draag 

graag mijn steentje bij om alle gestelde doelen te realiseren en te zorgen dat boeren 

goed kunnen blijven boeren en ons landschap ook voor de toekomst houdbaar en 

duurzaam is. 

 

Ik hoop dat we over niet al te lange tijd elkaar persoonlijk kunnen ontmoeten om samen 

na te denken over de opgaven die we ons gesteld hebben en zie uit naar de 

samenwerking met u allemaal! 

 

Hartelijke groet, 
Wim Groeneweg 
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Stand van zaken 

We realiseren ons dat het kavelruilproces minder snel verloopt dan we u bij de 

startbijeenkomst op 18 maart 2019 geschetst hebben. Dit heeft niet alleen te maken met de 

overdracht van het project naar de provincie, maar ook met de ontwikkelingen rondom het 

Klimaatakkoord. Hierin is een landelijke doelstelling opgenomen van 1 megaton CO2eq 

reductie in de veenweidengebieden. Door oxidatie van de veengrond komt CO2 vrij. Dit is 

alleen terug te dringen door het verhogen van grondwaterstanden waarmee de bodemdaling 

wordt afgeremd. Met deze klimaatdoelstelling staat het onderwerp afremmen bodemdaling 

nu hoog op de politieke agenda’s en is de druk groot geworden om hiermee actief en in 

samenwerking met alle betrokkenen aan de slag te gaan. Het rijk stelt hier ook middelen 

voor beschikbaar (zogenaamde Impulsgelden Veenweiden). De Kavelruilcommissie heeft de 

provincie geadviseerd met de kavelruil hierop in te spelen. Om deze redenen heeft de 

doelstelling afremmen bodemdaling een belangrijkere plek gekregen in de aanpak van de 

kavelruil. 

 

Waar gaat de kavelruil ook al weer over? Uiteraard over landbouwstructuurversterking, maar 

ook over het verminderen van agrarisch verkeer en behoud van weidegang als indirecte 

effecten van de landbouwstructuurversterking. De andere belangrijke doelen zijn: afremmen 

bodemdaling, verbeteren waterbeheer en vergroten biodiversiteit. Dit allemaal op vrijwillige 

basis om deze doelen samen met u op uw percelen te realiseren en daarmee uw 

bedrijfsvoering te verduurzamen. Voor het omzetten van landbouwgebied naar natuur 

(realiseren Nationaal Natuur Netwerk, NNN) liggen er geen opgaven binnen het gebied.  

 

In juni vorig jaar hebben we twee informatiebijeenkomsten georganiseerd. Eén over 

bodemdaling en waterbeheer en de andere over weidevogelbeheer en biodiversiteit. Toen is 

door ondernemers voorgesteld om de bijdrage aan maatschappelijke doelen door middel 

van een puntensysteem te koppelen aan de toedeling van grond. Dit voorstel heeft de 

Kavelruilcommissie uitgewerkt, waarna de provincie dit heeft overgenomen.  

 

We zijn inmiddels met een aantal grondeigenaren in gesprek over verkoop van percelen in 

de kavelruil. Daarmee vergroten we de grondpot en dus de mogelijkheden om de doelen 

van de kavelruil te realiseren.  

 

Afgelopen februari hebben Gedeputeerde Staten ook definitief besloten de ruim 80 hectare 

provinciaal eigendom in het gebied te verkopen binnen de kavelruil. Met de inbreng van de 

grond wil de provincie Utrecht bijdragen aan de doelen van de kavelruil. Vanwege de 

opgaven uit het Klimaatakkoord hebben Gedeputeerde Staten besloten meer nadruk te 

leggen op het doel afremmen van bodemdaling.  
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Integrale aanpak 

Meer nadruk leggen op bodemdaling betekent dat we tegelijk met de kavelruil met alle 

grondeigenaren in het kavelruilgebied in gesprek gaan over de interesse om maatregelen te 

nemen om bodemdaling af te remmen. Het agrarisch natuurcollectief RVV en HDSR zullen 

deze gesprekken voeren, waar nodig ondersteund door de kavelruilcoördinatoren van 

Optifield. Bij voldoende interesse per polder of peilgebied, kan samen met de 

grondeigenaren een collectieve subsidieaanvraag worden voorbereid voor (delen van) het 

gebied. Het Klimaatakkoord biedt hiervoor mogelijkheden.  

 

Ook gaan we inventariseren wat de interesse is voor andere maatregelen op het vlak van 

water, biodiversiteit en kringloop. Het is mogelijk om eigen investeringen op te voeren als 

cofinanciering voor een eventuele subsidieaanvraag voor veenweideninfiltratiesystemen. 

Daarmee kunt u uw bedrijf en het gebied toekomstbestendig maken. 

 

Waar mogelijk ondersteunen we met de kavelruil de aanpak van bodemdaling. Als u een 

beeld krijgt van uw toekomstige verkaveling en grootte, kunt u beter inspelen op de 

bovenstaande maatregelen. Door in de kavelruil met een puntensysteem bij overbedeling te 

werken, stimuleren we het nemen van maatregelen. Wanneer twee of meer deelnemers 

interesse hebben in hetzelfde perceel gaat de deelnemer met het hoogste aantal punten 

voor maatschappelijke doelen voor. 

 

En, als er een vraag is in het gebied, is de provincie bereid om te onderzoeken of er extra 

grondinstrumenten in kunnen worden gezet om doelen te bereiken. Bijvoorbeeld als 

bepaalde delen van een peilvak of polder te nat worden voor reguliere landbouw.  

Als het gebied een collectief plan wil opstellen om bodemdaling af te remmen, dan heeft dit 

ook gevolgen voor het peilbeheer en/of toekomstige peilbesluiten.  

 

Planning 

Door de coronacrisis kunnen de gesprekken en de werksessies niet doorgaan. Toch willen 

we een begin maken met het inventariseren van de interesse in maatregelen voor afremmen 

van bodemdaling, waterbeheer en biodiversiteit. We willen deze inventarisatie zo snel 

mogelijk digitaal uitvoeren. Momenteel maken we samen met RVV, HDSR en Optifield 

hiervoor een online instrument. Zodra duidelijk is hoe we dit gaan doen, informeren we u 

weer. 

 

Ook kijken we samen met Optifield naar de mogelijkheid om via de webapplicatie Mijn 

Verkaveling toch een stap verder te komen in de kavelruil. Vertrouwen en transparantie zijn 

hierbij belangrijke voorwaarden.  
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Zodra we werksessies kunnen organiseren, zullen we ook gezamenlijk bespreken hoe we de 

collectieve plannen voor het afremmen van bodemdaling kunnen ondersteunen met de 

kavelruil. 

 

Samenhang met Veenweiden in Beweging 

In Kamerik werken we nauw samen met het gebiedsproces Veenweiden in Beweging. Uit 

Veenweiden in Beweging kunnen maatregelen naar voren komen die in de kavelruil kunnen 

worden uitgevoerd of gestimuleerd. 

 

Meer informatie 

We kunnen ons goed voorstellen dat het bovenstaande vragen oproept. Schroom niet 

contact met ons op te nemen als u meer informatie wilt of vragen heeft. Dit kan bij: 

- Kavelruilcoördinator Erik van Wijk (vanwijk@optifield.nl of 06-5203 6405) 

- Projectleider Jos Geenen (jos.geenen@provincie-utrecht.nl of 06-1830 0572) 

 

Uiteraard kunt u ook altijd contact opnemen met: 

- Vertrouwenspersoon Hans van Rossum (06-2042 2515). 
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